
Brisel, 18. maj 2010. - Ministri finansija zemalja članica Evropske unije postigli su saglasnost oko predloga da se počne 
regulisati poslovanje špekulativnih fondova, objavilo je špansko predsedništvo EU-a.  

Na temelju tog dogovora države članice sada mogu krenuti u pregovore s Evropskim parlamentom kako bi se dogovor 
konačno pretočio u zakon. 

Reč je o regulisanju tzv. alternativnih investicionih fondova (hedž fondova), koji su vrlo netransparentni jer nisu dužni 
da objavljuju informacije o tome gde i na koji način plasiraju sredstva članova fonda, što može izazvati krize na 
finansijskim tržištima.  

„Savet je dogovorio mandat za pregovore s Evropskim parlamentom o nacrtu direktive čiji je cilj uvođenje usklađenih 
pravila EU za tela koja upravljaju alternativnim investicionim fondovima”, kaže se u zaključcima ministara finansija.  

Najviše otpora jačem regulisanjnju hedž fondova pokazuje Velika Britanija, u kojoj deluje oko 70 posto evropskih 
špekulativnih fondova. Britanija želi da za te fondove, kada jednom dobiju dozvolu za poslovanje u jednoj od članica, 
dozvola automatski vredi za sve članice, s čime se ne slaže vedina drugih članica.  

Konačni dogovor mora se nadi sa članovima Evropskog parlamenta, koji prema tom pitanju imaju liberalniji pristup, 
bliži britanskom stavu. 

Španska ministarka finansija Elena Salgado izjavila je na konferenciji za novinare da postoji „opšta saglasnost” da se 
uvedu vede restrikcije u poslovanju tih fondova.  

Nemačka i Francuska smatraju da su hedž fondovi jedan od faktora rizika za stabilnost svetskog finansijskog sistema i 
one su najvede zagovornice da se njihovo delovanje snažnije reguliše. 

Ministri su takođe saslušali izveštaje kolega iz Španije i Portugala koji su predstavili nove mere za smanjenje 
budžetskog deficita u svojim zemljama kako bi se sačuvala stabilnost evrozone. 

Komesar za ekonomske i monetarne poslove Oli Ren konstatovao je da te mere idu „u dobrom pravcu”. 
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EU priprema ograničenja u poslovanju špekulativnih fondova 
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Unija evropskih federalista Srbija (UEF Srbija) je nevladina i nadnacionalna organizacija 
posvedena promociji demokratske i federalne Evrope. Nepovezan sa bilo kojom političkom 
partijom, UEF Srbija je autonomni politički pokret. UEF Srbija okuplja građane koji žele da 
doprinesu promociji evropskih i demokratskih vrednosti u Srbiji, evropskim integracijama sa 
ciljem dostizanja punopravnog članstva Srbije u Evropskoj uniji, kao i podsticanju javne 
debate o političkom sadržaju Evropske unije i stvaranju Evropske federacije. www.uef.rs 

Tirana, 21. maj 2010. - Ministarstvo unutrašnjih poslova Albanije uspostavilo je specijalni fond za informisanje javnosti 
o procesu liberalizacije viznog režima sa EU. „Oko 350.000 evra bide potrošeno za pripremu TV spotova i njihovo 
emitovanje na nacionalnim stanicama”, saopštilo je ministarstvo.  

Vlada želi da osigura da su građani svesni i prednosti i ograničenja vezanih za putovanja bez viza. Pokretač kampanje je 
činjenica da je velik broj građana Makedonije i Srbije tražio azil u zemljama EU nakon uvođenja bezviznog režima u 
decembru. 

PRAVDA I UNUTRAŠNJI POSLOVI 

Albanija pokrede reklamnu kampanju o liberalizaciji viznog režima  
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preuzmite ovde. 

PROŠIRENJE 

Podrška integraciji Balkana u EU 

Beograd, 20. maj 2010. - U izjavi za beogradski dnevnik „Blic”, komesar za proširenje EU Štefan File istakao je da su 
reforma pravosuđa i borba protiv korupcije prvi zadaci zemalja koje žele u EU. 

Upitan da li Srbija može udi u EU bez rešenog statusa Kosova, File je odgovorio da su „proces rešavanja statusa Kosova 
i evrointegracija Srbije dva paralelna procesa”. On je za „Blic” kazao da isti uslovi važe za sve države-kandidatkinje, te 
da one treba da se u najranijoj fazi uhvate u koštac sa teškim promenama, kao što su reforma pravosuđa, borba protiv 
korupcije i zaštita osnovnih prava. 

Ali, naravno, samo se po sebi razume da bilo koja zemlja koja želi da uđe u EU mora da pokaže da sa susedima ima 
dobre odnose zasnovane na saradnji, toleranciji i obostranom razumevanju - ukazao je File.  

Na pitanje o tome da li de finansijska kriza u Grčkoj promeniti pristup EU proširenju i za izvesno vreme zatvoriti vrata 
Unije, komesar je rekao da su poslednji talasi proširenja (2004. i 2007. godine) povedali ekonomski dinamizam i u 
starim, i u novim državama članicama i naglasio da „proširenje nije deo problema, nego pre deo rešenja”. 

- Stoga je EU sve vreme krize nastavila da podržava ekonomsku stabilnost država-kandidatkinja i potencijalnih 
kandidatkinja - zaključuje File za „Blic”. 

PROŠIRENJE 

Ulazak u EU samo nakon reforme pravosuđa 

EU UGOVOR I INSTITUCIJE 

Francuska i Nemačka ponovo da budu motor EU 

Pariz, 22. maj 2010. - Bivši francuski predsednik Valeri Žiskar d'Esten, u intervju za Asošijejted Pres, izjavio je da 
Francuska i Nemačka treba da obnove čvršde partnerstvo kako bi Evropu izvukli iz finansijske krize, prenosi Beta. 
Poznat kao zagovornik produbljivanja evropske integracije, koji je 2002. postao predsednik Konvencije koja je 
pripremila nacrt neuspešnog ustava za Evropu, Žiskar D’Esten je okrivio „novu generaciju evropskih političara“ za to 
što nisu bili u stanju da na vreme predvide razmere evropske krize. 

- Oklevanje u poslednjih mesec i po dana po pitanju pomodi Grčkoj imalo je veoma negativne posledice. Jeste se došlo 
do dobrog rešenja, ali posle debate koja je mogla da se izbegne, ili bar da se ne iznosi u javnost spor između Nemačke i 
Francuske po tom pitanju - rekao je D'Esten. 

On je dodao da se nije smelo dozvoliti slabljenje glavne uloge Nemačke i Francuske u državama evrozone i naglasio da 
je sada od ključne važnosti da dve zemlje vrate svoju političku dominaciju. 

- Evropski sistem se nažalost distancirao od sebe i naših dela, koja su bila zasnovana na francusko-nemačkoj bliskosti. 
Udaljili smo se od te prakse i voleo bih kad bismo se tome vratili - rekao je D'Esten. Bivši francuski predsednik 
zaključuje da ukoliko ne bude bliske saradnje između Francuske i Nemačke, nede biti ni odluka koje je neophodno 
doneti. 

Brisel, 19. maj 2010. - Evropski zvaničnici i predstavnici organizacija civilnog društva iz zemalja Zapadnog Balkana 
potvrdili su u Briselu evropsku perspektivu regiona. Oni su pozvali na primenu zakona neophodnih za dalje 
približavanje regiona EU. 

Kako je saopštio Evropski ekonomski i socijalni komitet (EESC) na kraju dvodnevnog foruma, učesnici su „potvrdili 
evropsku perspektivu zemalja Zapadnog Balkana” i založili se za „bolju primenu zakona usvojenih na Zapadnom 
Balkanu radi približavanja zakonodavstvu EU”. 

Direktor Generalnog direktorata za proširenje EU Majkl Li je rekao da de taj direktorat uzeti u razmatranje preporuke 
koje su izneli učesnici foruma. 

Potpredsednica EESC Irini Pari je ukazala da de usvojeni zaključci „poslužiti kao mapa puta za bududu saradnju EESC-a i 
partnera iz civilnog društva sa Zapadnog Balkana”. 

Učesnici foruma su takođe pozvali vlade zemalja regiona na puno poštovanje prava radnika i zatražili od Evropske 
agencije za osnovna prava koja je savetodavno telo EU, da primi sve zemlje kandidatkinje i potencijalne kandidatkinje 
za članstvo u EU. 

Na forumu je učestvovalo 150 predstavnika civilnog društva i zvaničnika zemalja Zapadnog Balkana, EESC-a, evropskih 
institucija i nevladinih organizacija. 

Ovaj forum je deo napora za unapređenje procesa stabilizacije i pridruživanja regiona EU. Naredni forum de biti održan 
2012. godine. 

Brisel, 19. maj 2010. - Evropska komisija upozorila je da bi, zbog problema s manjkom vode i sa sušama sa kojima su 
suočena brojna evropska područja, trebalo uložiti vede napore kako bi se preokrenuo trend prevelikog iskorišdavanja 
ograničenih resursa vode u Evropi.  

„Efikasna politika određivanja cena vode, efikasnost koriščenja i mere štednje ključne su da bi se osiguralo da Evropa 
ima dovoljno vode dobrog kvaliteta da bi ispunila potrebe korisnika i suočila se s izazovima klime koja se menja”, kaže 
se u izveštaju koji je Komisija usvojila u utorak 18. maja. 

- Naša politika iskorišdavanja vode mora biti održiva: ne možemo priuštiti da pozajmljujemo vodu od bududnosti -  
rekao je u saopštenju komesar za životnu sredinu Janez Potočnik. 

U saopštenju se navodi da je ravnoteža između ponude i dostupnosti vode dostigla kritičnu tačku u mnogim 
područjima Evrope, s naglaskom da se ne radi samo o suši u zemljama Sredozemlja, ved da se sa nestašicom suočavaju 
i Češka i Belgija. Češka je prijavila područja s čestim nestašicama, a Francuska i Belgija područja u kojima se resursi 
prekomerno iskorištavaju. 

Komisija se priprema da 2012. objavi reviziju politike korišdenja vode, a kao deo pripremnih aktivnosti ved ove godine 
ima nameru da pripremi direktivu o štednji vode u zgradama.  

Fokus bi ove godine trebalo da bude na efikasnosti, štednji u domadinstvima, potencijalnim uštedama u zgradama, 
smanjivanju nepotrebnog isticanja vode, kao i efikasnom korišdenju vode u poljoprivredi. 

Komisija podseda da zemlje članice moraju da budu efikasnije kada se radi o određivanju cena, za koje smatra da 
smanjuju potrošnju, kao i u merama za štednju vode. Građani bi, primera radi, mogli štedeti vodu kradim tuširanjem, 
zatim pri kuvanju ili obavljanju drugih kudnih poslova. „Tako se može uštedeti i do 19 posto od ukupne potrošnje 
vode”, procenjuje Komisija. 

ODRŽIVI RAZVOJ 

Komisija u borbi protiv nestašice vode: više cene i štednja 
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